



French version below

LASI and OCASI Statement on the death of Abdirahman Abdi

Ottawa/July 28, 2016 - Local Agencies Serving Immigrants (LASI) – Ottawa and OCASI – Ontario Council of Agencies Serving Immigrants are deeply concerned and saddened by the death of Abdirahman Abdi.

We extend our deepest condolences to Abdi's family, friends and community. As community organizations that work with and support newcomers to settle in their new lives, we are here first and foremost to offer them support at this difficult time.

Abdirahman Abdi lived in the OCISO Non-Profit Housing apartment building along with his family. They are known to OCISO employees and are valued members of our community.

Abdi's death and the manner of his passing has left our clients, communities as well as employees in a state of grief and shock. We are especially concerned about the impact on the Somali and other refugee and immigrant communities, and their sense of safety and security as they build a new life in this country. In that context, we cannot ignore the questions that have arisen about use of force and the socially significant intersections of refugee background, race and mental health.

We know and value Ottawa as a cohesive and caring community, yet this painful loss reminds us that we have work to do. We particularly need to affirm that Ottawa values the fundamental human rights and dignity of all its residents, particularly those who are vulnerable or marginalized.

We welcome the Ottawa Police Services pledge to an open dialogue with the Somali community and OCISO following this tragedy. We ask our communities to unite in an effort to gain clarity on what happened, starting with a full and transparent investigation by the government.

LASI is a non-profit community coalition consisting of 11 agencies serving immigrants in the Ottawa area whose mission is to advance the social and economic integration of immigrants and refugees and ensure co-operation and collaboration among partner agencies.

OCISO has been providing comprehensive settlement and integration services to the Ottawa community since 1978.

OCASI is the provincial umbrella organization and collective voice for immigrant and refugee serving agencies in Ontario.

Contact:

Debbie Douglas, Executive Director

OCASI - Ontario Council of Agencies Serving Immigrants, 416 322 4950 x 229

Leslie Emory, Executive Director

OCISO – Ottawa Community Immigrant Services Organization, 613 725 5671 x 312

Carl Nicholson, Executive Director

CCI – Catholic Centre for Immigrants, 613 232 9634 x 335

Saint-Phard Desir, Directeur Général

CESOC - Conseil Économique & Social d'Ottawa Carleton, 613 248 1343 x 306

LASI et OCASI: Déclaration au sujet du Décès de Abdirahman Abdi

Ottawa, le 28 Juillet 2016 : Les Agences Locales au Service des Immigrants (LASI) à Ottawa et OCASI – Ontario Council of Agencies Serving Immigrants sont profondément préoccupés et attristés par la mort de Abdirahman Abdi.

Nous présentons nos plus sincères condoléances à la famille de Abdi, ses amis et sa communauté. Comme nous sommes des organismes communautaires qui travaillent avec les nouveaux arrivants et qui les aident à s'établir dans leur nouvelle vie, nous sommes là avant tout pour offrir un soutien en ces temps difficiles.

Abdirahman Abdi a vécu avec sa famille dans l'immeuble à logements sans but lucratif. d'OCISO Ce sont des personnes connues par les employés d'OCISO ainsi que très appréciées par notre communauté.

La mort de Abdi et la manière dont il est décédé ont laissé nos clients, les communautés, ainsi que les employés dans un état de chagrin et de choc. Nous sommes particulièrement préoccupés par l'impact sur les communautés somaliennes et celles des réfugiés et immigrants, ainsi que leur compréhension de la sécurité et de la sûreté tandis qu'ils construisent une nouvelle vie dans ce pays. Dans ce contexte, nous ne pouvons ignorer les questions qui ont surgi à propos de l'utilisation de la force et des influences socialement significatives des antécédents du réfugié, de sa race et sa santé mentale.

Nous savons et apprécions que Ottawa est une communauté cohésive qui se soucie du bien-être de ses membres, mais cette perte douloureuse nous rappelle que nous avons du chemin à faire. Nous devons affirmer que Ottawa croît aux valeurs fondamentales des droits de la personne et de la dignité de tous ses résidents, en particulier ceux qui sont vulnérables et marginalisés.

A la suite de cette tragédie, nous accueillons avec un esprit ouvert l'engagement du Service Policier d'Ottawa d'avoir un dialogue ouvert avec la communauté somalienne et OCISO. Nous demandons à nos communautés de chercher d'un commun accord à obtenir de la clarté sur ce qui s'est passé, en commençant par une enquête transparente et complète par le gouvernement.

LASI est une coalition communautaire à but non-lucratif qui regroupe 11 agences servant les immigrants dans la région d'Ottawa. Leurs buts sont l'avancement social et l'intégration économique des immigrants et réfugiés et d'assurer la coopération et collaboration des agences partenaires.

OCISO offrent des services compréhensifs d'intégration à la communauté d'Ottawa depuis 1978.

OCASI est l'organisme provinciale cadre et la voix collective pour les agences qui servent les immigrants et réfugiés en Ontario.

A contacter :

Saint-Phard Desir, Directeur Général

CESOC - Conseil Économique & Social d'Ottawa Carleton, 613 248 1343 x 306

Debbie Douglas, Executive Director

OCASI - Ontario Council of Agencies Serving Immigrants, 416 322 4950 x 229

Leslie Emory, Executive Director

OCISO – Ottawa Community Immigrant Services Organization, 613 725 5671 x 312

Carl Nicholson, Executive Director

CCI – Catholic Centre for Immigrants, 613 232 9634 x 335